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CONSELL DE BARRI DE SANT ANTONI  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I 

ACORDS 

10 de maig de 2021   18:30h 

Enllaç: 
https://us02web.zoom.us/j/84210932530?pwd=ZkcyTVlTZUVIK1prYVc4WHpXQmdJZz09 
 

Link de Youtube per a l’streaming: https://youtu.be/l4CfYztbfIg 

Assistents 

President:  Jordi Martí i Grau. Regidor del Districte de l’Eixample 

 

Comissió de Seguiment: 

Marc Martínez Navarro, Conseller GM PSC en substitució d’Eduard Corbella Cervelló, 

Conseller GM BComú 

Marta Sendra Ibáñez. Consellera GM PSC 

Pedro Juan Sánchez Murillo. Conseller GM C’s 

Daniel Viadé Andavert. Conseller Grup M. ERC 

Cristina Caballer Ferrater. Consellera Grup M. Junts x Cat 

Gabriel Figueres. Conseller de Junts x Cat 

 

Relació d’entitats membre de la CdS que han assistit  

Assemblea de joves de Sant Antoni 
Associació de veïns i veïnes de Sant Antoni 
Federació d'Associació de Comerciants i Veïns Sant Antoni Comerç 
ONG De Veí a Veí 

Plataforma Fem Sant Antoni 
 

Relació de persones membre de la CdS no representants d’entitats que han assistit 

Jaume Ferret 

 

Assistents: 

 

Assistència total en el moment de màxima afluència:   46 

Ciutadanes i ciutadans:     14   

Representants d’entitats:     15  

Altres (consellers, tècnics i ponents)    17  

 

Representants de les següents entitats 

https://us02web.zoom.us/j/84210932530?pwd=ZkcyTVlTZUVIK1prYVc4WHpXQmdJZz09
https://youtu.be/l4CfYztbfIg
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AFA Ferran Sunyer 
Associació Dret a morir dignament de Catalunya 
Associació Discapacitat  Visuals de Catalunya 

Associació Talia Olympia 
Diables de Sant Antoni 
Federació Entitats Calàbria 66 
Som Sant Antoni  

 

Tècnics Municipals i ponents 

 

Agent Martínez. GUB 

Caporal Sanchis EPB 

Fidel Gonzalez. Tècnic. Direcció de Democràcia Activa i Participació 

Gema Rama. Secretària del Consell de barri. Direcció de Serveis a les Persones i al 

Territori 

Hamza Alí. Tècnic. Projecte XEIX 

Manel Devesa. Tècnic. Oficina de Promoció Econòmica 

Michelle Bianco. Tècnica de suport comunitari del barri de Sant Antoni 

Sergent Mora GUB-EPB 

Sílvia Sánchez. Directora. Centre Cívic Cotxeres Borrell 

Tere Gómez. Coordinadora territorial i convivència. Direcció de Serveis a les Persones i 

al Territori 

 

Ordre del dia 

1. Benvinguda per part del regidor i del conseller Marc Martínez 

2. Presentació de l’estat dels pressupostos participatius.  

3. Informació sobre el solar de l’antic Teatre Talia i l’Espai veïnal.  

4. Debat: diagnòstic comunitari.  

5. Torn obert de paraula.  

 
 

1. Benvinguda 

La sessió s’inicia a les 18.30 i el regidor del Districte de l’Eixample, Jordi Martí Grau i el 

conseller de barri de Sant Antoni, Marc Martínez, en substitució del conseller de barri 

donen la benvinguda als assistents i presenten l’ordre del dia. 

 

2. Presentació de l’estat dels pressupostos participatius 
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S’exposa l’estat dels pressupostos participatius. No hi ha cap projecte ubicat 

específicament al barri de Sant Antoni.  

Més informació a 

https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius 

3. Informació sobre el solar de l’antic Teatre Talia i l’Espai veïnal  

S’explica que el 8 d’abril la Comissió de govern va aprovar definitivament la relació de 

béns i drets afectats i va acordar l’inici de l’expropiació del solar de l’antic teatre Talia. 

És previsible que no hi hagi un acord, i que s’hagi de traslladar l’expedient al jurat 

d’expropiació. Es preveu fer el pagament en el darrer trimestre del 2021. Hi haurà un 

debat entre l’Ajuntament i la propietat que segurament trigarà mesos i anys fins que 

arribi el jurat expropiatori i s’estableixi el preu definitiu, si ens dona la raó a nosaltres o 

a la propietat. Els usos temporals mentre es comencen a fer els projectes, a partir de 

què estigui expropiat que serà de manera imminent.  

 

Pel que fa a l’Espai veïnal. El 19 de març l’equip redactor va entregar la maqueta del 

projecte executiu, i actualment està en revisió per rebre l’informe favorable de 

l’auditoria. Es preveu que l’aprovació administrativa del projecte al llarg de maig. 

Posteriorment, la publicació de la licitació de les obres i la signatura del contracte sigui 

cap a setembre de 2021. L’inici de les obres començaran l’últim trimestre de l’any 

2021. Tindran una execució d’uns cinc mesos.   

 

4. Debat: diagnòstic comunitari.  

S’exposa les principals idees de l’estratègia comunitària al barri de Sant Antoni.  Es fa 

menció del Diagnòstic de salut comunitària, de la Taula comunitària de salut, de la 

Comissió de Gent gran i de la Taula Comunitària.  

S’explica que es va crear una xarxa de voluntaris per donar resposta a l’emergència 

social a causa de les restriccions de la Covid-19. L’Ajuntament impulsa el projecte 

Casals comunitaris. Calàbria 66 es converteix en casal comunitari. Per governar aquest 

projecte es crea la Taula de governança. Aquesta deriva en una Taula comunitària.  

S’entén la Taula comunitària com un espai de trobada per compartir coneixement, les 

sensibilitats, els recursos i fomentar la cooperació entre entitats, col·lectius i 

ajuntament.  

Hi ha un grup impulsor que està treballant per tenir a finals d’any una base de dades 

de les entitats que volen participar en la Taula comunitària, i per saber quina és la 

situació de la població.  

https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius
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Les preguntes del debat son com ens ajudem entre el veïnat (joves, infància, gent 

gran...), i com es dona vida al barri en l’àmbit de l’espai públic, cultural, comerços. 

Identificar els punts forts i les necessitats. L’objectiu és recollir element per nodrir el 

plantejament de diagnòstic. 

El resultat del treball és: 

Hi ha indrets com la superilla que faciliten que les persones es trobin i parlin els uns 

amb els altres, es tracta d’un espai que ha posat l’ajuntament, però les dinàmiques són 

molt informals.  

Durant la pandèmia s’ha donat una resposta molt bona per part de l’organització 

veïnal. Calàbria 66 va ser un d’aquests espais.  

L’Espai veïnal Calàbria 66 ha participat en la gestió de la pandèmia des de la 

perspectiva veïnal. En general es destaca que en situació d’urgència (pandèmia covid-

19), el barri ha funcionat molt bé. Durant la pandèmia de forma natural es van establir 

xarxes de solidaritat immediata tant entre els mateixos veïns com familiars, amics ets.  

Les entitats han donat una resposta més eficaç que l’administració.  La primera ajuda 

van ser els veïns i veïnes. Tothom era conscient de la gravetat. Les entitats contribuïm 

al benestar.  

Gran barri, gran gent. Es valora en la Taula comunitària. Cal aprendre de la Covid-19. 

Això unirà molt més. Vindran temps difícil; és clau la cooperació i molt esperançat pel 

barri.   

La cultura és un element bàsic i clau per a la convivència.  

Cal fer una feina de detecció  sobre temes de soledat a través del comerç, entitats o 

serveis socials.  

Hi ha la necessitat d’arribar a diferents col·lectius. Per una banda, cal més participació 

de col·lectius difícils d’arribar com els joves, adolescents, etc. Per altra banda, hi ha 

col·lectius difícils de detectar: persones vulnerables que no són coneixedores dels 

canals i marcs associatius. Cal donar suport a persones perquè no se sentin soles i cal 

que formin part de la comunitat.  

Cal assegurar les necessitats bàsiques no cobertes. Treballar per a la solidaritat i crear 

punts de suport. 
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Hi ha una problemàtica que no està coberta: la salut mental. La situació social genera 

malaltia mental. Hi ha una situació social d’emergència i moltes incerteses que 

generen neguit a la gent. Cal una xarxa i cal ajudar-se.  

El començ és un dels eixos importants del barri;  per fer la compra  i per la socialització 

que comporta.  

 

La diversitat cultural del barri i la interacció que hi ha durant la pandèmia. Es proposa 

teixir més vincles entre les diverses comunitats. Es valora la necessitat de treballar 

també des de la perspectiva de la diversitat cultural. 

 

La dinamització i participació de les AFAs en les dinàmiques del barri. 

Des de comerç es valora que es van sentir i tenir suport de les persones del barri amb 

aquesta voluntat d’ajuda i suport. Volen participar en la Taula de governança, aportant 

necessitats que hi ha al barri, i ajudar a sensibilitzar a la compra de proximitat i que 

alhora reverteix en el barri.   

La gent té ganes de fer coses. Han de passar coses al carrer. És important dinamitzar el 

carrer. Obrir al màxim amb les mesures pertinents.  

L’existència d’espais i recursos al barri, destacant sobretot l’oportunitat increïble amb 

l’espai veïnal,  l’autoorganització veïnal, etc. Cal posar recursos per reforçar-ho.  

La cultura permet enxarxar a les entitats i arribar a la gent. 

En l’àmbit cultural cal recuperar la memòria històrica de cara a recuperar els llaços 

identitaris del barri i de sentiment de pertinença. Per exemple, organitzar cultura com 

vesprades musicals. La cultura és un instrument interessant,  necessari de cara a 

millorar i impulsar una vida de barri. Les persones del barri tenen ganes de sortir i la 

cultura ajuda a fer barri i a l'ajuda mútua. A part del reconeixement del món artístic 

que ha estat molt colpejat per la Covid-19. 

En l’àmbit comercial, cal que la gent compri al barri per fer una barri més atractiu, viu i 

segur.  

Es destaca la problemàtica amb l’adolescència: es detecta que hi ha desorientació en la 

vida. Cal que s'hi arribi i es promogui espais de participació. La problemàtica de l’accés 

a l’habitatge per a la joventut. 

Es comparteix la dificultat que l’administració estigui a l’altura.  

Des de la cultura ho passen molt malament. Cal un new deal. 
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Garantir els drets bàsics, socials i assegurar que realment es compleix l’Estat del 

benestar. La ciutadania aporta solidaritat i cal que l’estat i administració asseguri els 

drets bàsics.   

Assegurar que ens mobilitzem i ens ajudem independentment de la pandèmia. Cal 

traslladar la generositat d’una pandèmia en una situació normal.  

 

Tornar al concepte de comunitat com a forma d’enfocar al barri i el territori. Donar 

identitat i seguretat al veïnat 

 

5. Torn obert de paraules 

El veïnat expressa les següents queixes o peticions, que es remetran als departaments 

municipals corresponents: 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Quins son els projectes 

acceptats en el marc dels 

Pressupostos participatius que 

tenen incidència al barri de Sant 

Antoni perquè estan a la vora? 

Descripció resumida dels projectes. 

https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius/f/4422/ 

Quin és el procés de definició 

dels projectes dels Pressupostos 

participatius? 

Explicació de les etapes.  

https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius 

Expressa confusió entre les 

informacions que es van 

publicar a la premsa i allò que 

s’havia dit.  

Què passarà a partir del 2022 al 

solar de l’antic teatre Talia?, i es 

mantindrà el compromís 

establert al Consell de barri? 

Aquest espai ha de contenir un equipament cívic o 

cultural. Que pot ser, segurament, el trasllat de 

Cotxeres Borrell. I habitatge dotacional. 

Es preveu un ús provisional mentre es defineixen 

els programes funcionals, encàrrecs, ets.  

La construcció serà al mandant següent. La fita és 

arribar el maig del 2023 amb un projecte executiu i 

amb un programa funcional. 

Manifesta preocupació vers la 

gestió de l’Espai veïnal.  

Vol informació sobre els usos de 

Cal acabar de definir com es farà la gestió. Ho hem 

de fer amb les entitats que ho gestionareu. Especial 

menció als joves.  

https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius/f/4422/
https://www.decidim.barcelona/processes/PressupostosParticipatius
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l’Espai veïnal.  Tenim un any per acordar els detalls de gestió.  

Com està la situació del Gimnàs 

de Sant Pau? 

No se sap, però es preguntarà i se li farà arribar. 

La Ronda Sant Antoni està 

pensada de manera provisional, 

i ara les jardineres estan plenes 

de llaunes, l’espai és obert i la 

gent ven coses a terra, diu  que 

no hi ha bancs i els infants no 

poden fer ús de l’espai. Dóna 

gràcies a Guàrdia Urbana de 

Barcelona. 

 

S'ha aprovat un milió d’euros per tornar-la a 

executar i fer  la construcció definitiva.  S’ha fet una 

proposta d’altres usos com espai de jocs infantils. S 

està planificant i més endavant es tornarà a 

participar de com queda aquest projecte, això 

s'executaria durant el 2021, de finals del 2021 fins 

al 2023 es faria un procés participatiu del Barri Sant 

Antoni i Raval per definir el projecte executiu per 

tenir en aquest mandat. 

 

Hi ha notícies que indiquen que 

al barri hi haurà un sistema de 

recollida selectiva 

d’escombraries.  

A partir del nou contracte d’escombraries a Sant 

Antoni es farà una prova.  

Explica que  li ha agradat molt 

conèixer el barri i explica que la 

seva associació té un punt 

d’atenció per atendre persones 

amb aspectes relacionats amb 

els drets a la salut (voluntats 

anticipades…) tot el que és 

defensar el dret de les persones 

a decidir sobre la seva vida. Vol 

donar-la a conèixer i que es 

pugui utilitzar per part dels 

col·lectius que considerem. 

S’agraeix la informació. 

A la Ronda Sant Antoni hi ha el 

mercat de misèria. És difícil fer 

alguna cosa amb la problemàtica 

Hi ha un reforç a la Ronda Sant Antoni per directriu 

política per a l’anomenat mercat de la misèria.  
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i que quan desapareixen tornen 

allí.  

 

 

 


